
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 25. oktober 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 54

Vil ministeren redegøre for den aktuelle sag i Lille Vildmose, hvor Aalborg Kommune er i

gang med et EU-støttet Life-projekt til omlægning af arealer, herunder

� redegøre for projektets formål, indhold og omfang, herunder i areal, projektomkostnin-

ger og tilskud, samt det naturmæssige/miljømæssige/klimamæssige i projektet.

� kommentere og forholde sig til de udmeldinger, der har været fra berørte lodsejere, her-

under om at de ikke er sikret en rimelig erstatning, at de ikke er sikret adgang til deres

tilbageværende jorder, eller mulighed for at deres dyr kan afgræsse jorden, at der ikke

foreligger aftale mellem lodsejerne og kommunen, samt om at kommunen trænger ind på

deres ejendomme.

� redegøre for aftalerne om, at lodsejerne har fået garanti for, at de fortsat kan afgræsse,

så mosens tilstand kan opretholdes, og for om disse aftaler overholdes af offentlige myn-

digheder, og hvis ikke, hvilke konsekvenser det får for projektets formål, indhold, gen-

nemførelse, tilskud, og konsekvenser i øvrigt.

� redegøre for, hvor store dele af de berørte arealer der i forvejen er sårbar højmose og

§3-arealer, og om der sker ændringer heri.

� redegøre for, om man graver §3-arealer op, og hvor store arealer der i givet fald er tale

om.

� redegøre for hvor mange meter grøft der er blevet tildækket, og om det er på §3-arealer.

� redegøre for, hvilke initiativer ministeren vil tage for at undersøge og tjekke op på pro-

jektet, herunder undersøge og tjekke op på om projektet er i overensstemmelse med reg-

lerne og formålet samt undersøge og tjekke op på den behandling de berørte lodsejere

har fået, set i lyset af de udtalelser der foreligger om dårlig behandling.

� redegøre for, om ministeren vurderer og mener, at det er et godt projekt, herunder om

der er forhold i den behandling, lodsejerne har fået, ministeren mener, der skal ses nær-

mere på med henblik på forbedringer.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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